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Contactinfo adviesraad 
Stedelijke Adviesraad Noord-
Zuidsamenwerking (STANZ) 
 
 

Advies gericht aan: 
Schepen Heyse   

 
 

 
                       Datum 
          28 oktober 2021 
 
ADVIES OVER het rapport ‘Stad Gent dekoloniseert’ 
 

Aard van het advies 

☐ Gunstig 

☒ Gunstig onder voorwaarden 

☐ Ongunstig 

☐ Onthouding 
 

Soort advies 

☐ Verplicht  

☒ Spontaan 

☐ Op vraag 
 

Reglement, wet of decreet op basis waarvan advies werd verleend 
 
- Het Decreet Lokaal Bestuur van 22 december 2017, artikel 2.  
- Statuten Stedelijke Adviesraad Noord-Zuidsamenwerking (STANZ) van 26 mei 2014 
 

Aanleiding/Omkadering (situering/achtergrondinformatie) 
 
Op 24 april 2019 werd door de gemeenteraad beslist een participatief traject met Gentenaars te 

organiseren rond dekolonisatie, waarin verschillende actoren betrokken zijn. In november 2020 werd 

het rapport ‘Dekoloniseer mijn stad’ overhandigd aan het stadsbestuur. Op 21 januari 2021 deelde 

de burgemeester en schepenen hun eerste reactie op het rapport. De reactie vanuit de stad werd op 

18 februari gedeeld in het rapport ‘Stad Gent dekoloniseert’. STANZ was een van de betrokken 

actoren in dit proces en wil in de opvolging van de actiepunten ook een rol spelen. 

 

Motivering van het advies 
 
Als Stedelijke Adviesraad Noord-Zuidsamenwerking willen we onze waardering uitdrukken voor het 
traject dat de Stad heeft doorlopen op het vlak van dekolonisatie. Hoewel op sommige punten kritiek 
kan worden geuit, zien we het als een dappere oefening waarbij de Stad stappen zet naar een 
inclusievere samenleving waar alle Gentenaars zich thuis voelen.  
 
Algemene opmerkingen 

- Er wordt in het rapport vooral gesproken over Afrikaanse diaspora. De STANZ vindt het 
echter belangrijk om dit breder te trekken naar alle mensen met een migratieachtergrond. 
Het is van belang dat dekoloniseren een inclusieve strijd is voor een brede groep mensen. 

- Er wordt meermaals verwezen naar dialoog over de uitvoering en afstemming met de STANZ 
hiervoor. Als STANZ moeten we erop toezien dat dit effectief gebeurt. 
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- De ambities van het stadsbestuur worden weinig concreet/dwingend geformuleerd. Als 
STANZ willen we erop toezien dat deze ambities voldoende worden waargemaakt. Daarvoor 
zou het wenselijk zijn meer meetbare doelen te formuleren.  

 

Opmerkingen rond de verschillende onderdelen van het rapport 

• Racisme 

- We willen als STANZ het aandachtspunt rond etnisch profileren door de politie heel 
nauwgezet verder opvolgen, aangezien dit vanuit het middenveld als een grote 
bekommernis naar voren werd geschoven. 

• Personeelsbeleid en representatie 

-  We vinden het als STANZ jammer dat er niet wordt ingegaan op de vraag naar quota. 

-  Er wordt gesproken over een stuurgroep diversiteit en inclusie waaraan 

gerapporteerd zal worden. Wie zal in die stuurgroep zetelen en wat wordt de functie 

van deze stuurgroep?  We wensen hierover duidelijkheid te krijgen. 

• School, kinderopvang, jeugdwerk 

- Het educatief aanbod wordt redelijk vrijblijvend voorgesteld. Kan dit dwingender 

gemaakt worden? Vb. vormingen voor leerkrachten rond dekolonisatie. 

- We zouden willen dat alle Gentse kinderen in hun schoolloopbaan deelnemen aan 

een educatief aanbod via het Team Internationale solidariteit/het Vredeshuis. 

Wereldburgerschapseducatie moet dwingender voor de Gentse scholen. 

• Dekoloniale educatie 

- Wat wordt de rol van Team Internationale solidariteit/ het Vredeshuis  hierbinnen? 

Hoe kunnen organisaties vanuit de Stad  worden gestimuleerd om met dekolonisatie 

bezig te zijn? 

- Hoe kan de koloniale geschiedenis prominenter aanwezig zijn in het STAM? 

- De active bystander training wordt momenteel behoorlijk vrijblijvend voorgesteld, 

maar die training is ook net nodig voor wie minder gemotiveerd is. Hoe kan de Stad 

stappen zetten om dit minder vrijblijvend te maken en hier meer mensen mee te 

bereiken? 

• Straatbeeld 

- De STANZ kan het register voor nieuwe straatnamen screenen en advies geven of 

nieuwe namen voorstellen. 

- Het is een gemiste kans dat de Stad niet meer heeft ingezet op het Nelson Mandela 

monument. 

• Mondiale rechtvaardigheid 

- We vinden het heel jammer dat er geen bindende criteria zijn voor de gunningen. 
- We willen het eigen beleid en de werking van de STANZ/GONZ onder de loep nemen, 

naar aanleiding van het jubileum van GONZ. We zullen reflecteren over de naam, rol, 
samenstelling, bereik, wie aan tafel zit, de subsidieoproepen, het jargon, manier van 
werken. Voor deze oefening zullen we o.a. inspiratie halen uit de gids dekoloniseren 
van NGO-federatie. 
We kunnen onze ambitie voor 2030 formuleren. Daarbij kan het nuttig zijn best 
practices in andere steden internationaal te bekijken en naar hun ervaringen te 
polsen.  
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Hoe kwam dit advies tot stand? Wie werd betrokken bij het advies? 
 
Een werkgroepje binnen de adviesraad screende het volledige rapport en stelde de bemerkingen 
voor op de STANZ van 3 juni 2021. Op basis van de bespreking van 3 juni en het voorstel van de 
werkgroep, werd een voorstel van advies opgesteld, dat op de STANZ-bijeenkomst op 28 oktober 
werd goedgekeurd.  
 

 
 
Hoogachtend, 
 

 
 
 
 
Annelies Verdoolaege  
Voorzitter STANZ  


